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Protokół nr 57/2023 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetowej, Komisji Gospodarczo -  Oświatowej 

oraz Komisji Rewizyjnej 

odbytego w dniu 21 listopada 2023 r. 

_______________________________________________________________ 

Wspólne posiedzenie Komisji  Budżetowej, Komisji Gospodarczo -  Oświatowej oraz Komisji Rewizyjnej 

odbyło się w Sali Narad Gminnej Biblioteki Publicznej w Przyłęku. 

Obrady rozpoczęto o godz. 9:00, a zakończono o 10:57. 

Obradom przewodniczył wybrany przez aklamację Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – 

Adrian Wójtowicz. 

W posiedzeniu udział wzięło 15 radnych.  

Listy obecności stanowią załącznik do oryginału protokołu. 

W obradach uczestniczyli również:  

− Pan Eugeniusz Wolszczak – Wójt Gminy Przyłęk, 

− Pani Mirosława Witczak – Skarbnik Gminy, 

− Pani Joanna Łapczyńska – Pracownik ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych, 

− Pani Anna Mordzińska – p.o. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przyłęku. 

Ad. 1. i 2. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji gospodarczo - oświatowej – Adrian Wójtowicz. Przywitał 

zebranych oraz stwierdził prawomocność obrad (na 15 członków Komisji Rewizyjnej, Budżetowej  

i Gospodarczo-Oświatowej w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji). Następnie Przewodniczący Komisji gospodarczo - oświatowej odczytał 

proponowany porządek posiedzenia. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Propozycje do projektów uchwał o podatkach i opłatach lokalnych na 2024 rok. 

4. Projekt uchwały budżetowej na 2024 r. 

5. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przyłęk na lata 2024-2027. 

6. Analiza planów budżetowych na 2024 r., względem potrzeb składanych przez poszczególne  jednostki 

administracyjne, oświatowe, sołectwa, radnych, mieszkańców. 

7. Zapoznanie się z wnioskami, które wpłynęły do budżetu z poszczególnych miejscowości w ramach 

funduszu sołeckiego. 

8. Propozycje zadań inwestycyjnych na 2024 r., oraz przedstawienie informacji o pozyskanych środkach 

zewnętrznych. 

9. Opiniowanie projektów uchwał. 

10. Sprawy bieżące. 

11. Wnioski i opinie z posiedzenia. 

12. Zamkniecie posiedzenia. 

Do proponowanego porządku obrad Radni nie zgłosili uwag. 
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Ad. 3. 

Radni przeszli do punktu dotyczącego przedstawienia propozycji do projektów uchwał o podatkach i opłatach 

lokalnych 

na 2024 rok. 

 

Radni  po przeprowadzonej dyskusji jednogłośnie opowiedzieli się za pozostawieniem stawek podatku 

na dotychczasowym poziomie. 

 

Skarbnik Gminy - Mirosława Witczak wyjaśniła konieczność podjęcia uchwał podatkowych, który 

to wynika ze zmian podstawy prawnej. Wspomniała również, iż w związku z podjętą decyzją radnych 

o niepodnoszeniu podatków gmina będzie musiała wystąpić do Izby Rolniczej o wyrażenie opinii 

o obniżeniu stawki ceny żyta.  

Pracownik ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych- Joanna Łapczyńska wyjaśniła, iż w projekcie 

uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień w tym podatku zwalnia się 

z podatku grunty sklasyfikowane w ewidencji gruntów i budynków jako drogi, oznaczone symbolem „dr”, 

inne niż wymienione w art. 2 ust. 3 pkt 4 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych 

za wyjątkiem związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej. 

Spotkanie o 09:10 opuściła Joanna Łapczyńska. 

Ad. 4. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – Adrian Wójtowicz przeszedł do następnego punktu 

dotyczącego projektu uchwały budżetowej na 2024 r. 

Skarbnik Gminy – Mirosława Witczak poinformowała, iż projekt uchwały budżetowej na rok 2024 został 

opracowany na podstawie obowiązujących przepisów tj. ustawy o finansach publicznych oraz ustawy 

o samorządzie gminnym.  Poinformowała o planowanych dochodach gminy, wydatkach gminy jak również 

planowanych inwestycjach. 

Ad. 5. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – Adrian Wójtowicz przeszedł do następnego punktu 

dotyczącego projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przyłęk na lata 

2024 - 2027. 

Skarbnik Gminy – Mirosława Witczak szczegółowo przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Przyłęk na lata 2024-2027. 

Ad. 6, 7 i 8. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – Adrian Wójtowicz przeszedł do następnych punktów 

zawartych w porządku obrad. 

 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak odniósł się do planów budżetowych, wspomniał, iż wszystkie 

inwestycje zawarte są w projekcie budżetu uchwały budżetowej na rok 2024 r. Kolejno przeszedł do wniosków  

składanych przez poszczególne sołectwa w związku z którymi zostało zaplanowanych 63 zadania. 

 

Radna Beata Piskorek Zięba zwróciła się z pytaniem czy wszystkie sołectwa złożyły wnioski sołeckie 

oraz czy sołectwo Szlachecki Las także złożyło wniosek. 
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Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak odpowiedział, iż wszystkie sołectwa złożyły wnioski również 

Szlachecki Las. Kolejno omówił poszczególne planowane inwestycje na rok 2024 oraz pozyskane środki 

m. in. budowa instalacji fotowoltaicznej na budynkach użyteczności publicznej, przebudowa dróg gminnych, 

przebudowania stacji uzdatniania wody w Lipinach. 

Kolejno omówił złożone wnioski na pozyskanie środków zewnętrznych m.in.  festyn „Czyste 

powietrze to nasza wspólna sprawa”, kontrola palenisk, akcja edukacyjno – informacyjna „Czyste powietrze”, 

budowa świetlicy wiejskiej w Baryczce, budowa stref aktywności – siłowni w miejscowości Rudki, 

Mazowiecki Program Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt „Mazowsze dla zwierząt 2024”, 

Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa, Mazowieckie strażnice OSP – remont strażnicy w Ignacowie, 

OSP 2024 – ubrania specjalne dla OSP Łagów, Program rozświetlamy Polskę – wymiana opraw sodowych 

na oprawę led przy drogach powiatowych.  

 

Radna Iwona Urbanek zwróciła się z pytaniem czy wpłynęły jakieś wnioski od mieszkańców gminy Przyłęk, 

które wymagałyby ujęcie w projekcie uchwały budżetowej na rok kolejny. 

 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak  odpowiedział, iż wszelkie wnioski mieszkańców realizowane 

są na bieżąco. 

 

Radna Beata Piskorek Zięba zwróciła się z pytaniem kiedy będą zrobione daszki przy budynku Świetlicy 

wiejskiej w Załazach oraz poprosiła o wysypanie kruszywem ronda w Załazach. Następnie poruszyła temat 

dokończenia ogrodzenia przy placu zabaw w Załazach. 

 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak poinformował, iż zajmie się tymi sprawami. 

 

Radna Barbara Dąbrowska zwróciła się z pytaniem czy jest możliwość wysypania kruszywem, jak również 

wykonania prac równiarką drogi w miejscowości Wysocin. 

 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak poinformował, iż na wiosnę na pewno zostaną wykonane prace 

związane z równaniem dróg gminnych. 

 

O 09:42 Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – Adrian Wójtowicz zarządził przerwę. 

 

O 09:56 posiedzenie zostało wznowione. 

Ad. 9. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – Adrian Wójtowicz przeszedł do następnego punktu 

opiniowanie projektów uchwał. 

Skarbnik Gminy – Mirosława Witczak poinformowała radnych o zmianie w przedłożonym projekcie 

uchwały budżetowej na 2023 rok, szczegółowo ją omawiając. Wspomniała, iż autopoprawka projektu uchwały 

budżetowej przekazana zostanie radnym drogą e-mail. Następnie przeszła do omówienie projektu uchwały 

w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Przyłęk na lata 2023-2026.  

Kolejno omówiła projekt uchwały udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zwoleńskiemu 

na budowę drogi na odcinku Zielonka – Łaguszów w miejscowości Zamość Nowy. 

P.o. Kierownika GOPS w Przyłęku – Anna Mordzińska przywitała radnych  następnie omówiła projekty 

uchwał w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania ”Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028. Omówiła po krótce powyższy program. 
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Następnie omówiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim  rządowym programem ”Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, jak również 

projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Radny Andrzej Marek zwrócił się z pytaniem dotyczącym działań służących poprawie jakości życia, 

podjętych przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej dla mieszkańca miejscowości Łagów. 

P.o. Kierownika GOPS w Przyłęku – Anna Mordzińska wyjaśniła, iż podjęto wszelkie kroki, aby pomóc 

tej osobie. Wspomniała, iż wszczęto postepowanie, aby móc umieścić tą osobę w Domu Pomocy Społecznej. 

Zapewniła, iż mężczyzna ten objęty jest opieką pracownika społecznego.  

Radni poddali dyskusji powyższą sprawę, zgodnie ustalając, iż osobie tej należy pomóc jak najszybciej. 

Radna Bożena Mistygacz zwróciła się z pytaniem dotyczącym wsparcia dla osób dorosłych w związku 

z programem osłonowym. 

P.o. Kierownika GOPS w Przyłęku – Anna Mordzińska wyjaśniła, iż w ubiegłym  roku z programu tego 

skorzystało ponad 100 osób. 

Radna Bożena Mistygacz zapytała czy istnieje możliwość zorganizowania dla osób z terenu gminy Przyłęk, 

które nie są w stanie prawidłowo samodzielnie funkcjonować gorących posiłków. 

P.o. Kierownika GOPS w Przyłęku – Anna Mordzińska wyjaśniła, iż na terenie gminy Przyłęk 

nie funkcjonuje żadna stołówka w której to wydawane mogłyby być takie posiłki. Wspomniała także, 

iż zamówienie cateringu oraz dowóz takiego posiłku do mieszkańca na pewno byłby bardzo kosztowne.  

Następnie poinformowała radnych, iż na terenie naszej gminy przeprowadzony zostanie casting 

do programu „Nasz nowy dom” poprosiła zebranych o zastanowienie się i ewentualne zgłoszenie chętnych 

do udziału w programie. Nadmieniła, iż podstawowym kryterium spełniającym wymogi jest, iż osoba taka 

musi być właścicielem nieruchomości. Wspomniała, iż zgłoszenia takie zostaną wysłane przez pracowników 

GOPS, jeśli tylko ktoś zechce wziąć udział w castingu. 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak omówił projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy 

Przyłęk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok.  

Radny Marcin Woźniczka zwrócił się z pytanie do Wójta Gminy czy prowadzony jest nadzór nad 

wydatkowanymi środkami przez podmiot realizujący powyższe zadania. 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak wyjaśnił, iż nadzór prowadzony jest jedynie na podstawie rozliczenia 

końcowego wydatkowanych środków.  

 

O 10:28 spotkanie opuściła Skarbnik Gminy – Mirosława Witczak. 

Ad. 10. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – Adrian Wójtowicz przeszedł do następnego punktu 

dotyczącym spraw bieżących. 
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Radna Bożena Mistygacz przypomniała radnym, iż w ostatnim czasie zostało wysłane radnym sprawozdanie 

z  przedłożonych oświadczeń majątkowych jak również sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych. 

 

Radny Marcin Woźniczka poruszył temat zabezpieczonego mostu w miejscowości Mszadla Dolna, jak 

również kwestii zwrotu środków pochodzących z ubezpieczenia w wyniku jego uszkodzenia oraz konieczności 

przycięcia gałęzi, które znajdują się bezpośrednio nad liniami światłowodowymi. 

 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak wyjaśnił, iż środki z ubezpieczenia wpłynęły do budżetu gminy. 

Zaznaczył, iż most ten będzie wymagał remontu. Następnie  poinformował, iż w związku z powyższym zostało 

już zlecone przygotowanie niezbędnej dokumentacji. Odnosząc się do linii światłowodów wyjaśnił, iż nie ma 

pewności, że firma zakładająca światłowód dokona przycięcia gałęzi. 

Radna Halina Majewska poruszyła temat wycinki zakrzaczeń przy drogach gminnych. 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak wyjaśnił, iż sprawę tą należy zgłosić do pracownika gminy. 

 

Radny Dawid Kacperski poruszył kwestię organizowanego przejazdu autobusowego dla uczniów do szkół 

w Puławach. 

 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak wyjaśnił, iż dowóz ten będzie realizowany od dnia 1 lutego 2024 r., 

z uwagi na fakt, iż termin na składanie wniosków o dofinansowanie tych kursów przypada na koniec stycznia 

przyszłego roku. 

Radny Marek Stępień poruszył kwestię możliwości rozszerzenia wspomnianej trasy od miejscowości Babin. 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak wyjaśnił, iż trasy te maja przebiegać od miejscowości Mierziączka 

oraz Grabów nad Wisłą, czyli dwie linie w ilości 4 kursów dziennie. Jednak zaznaczył, iż wszystko jest 

na etapie przygotowań, a wszelkie szczegóły zostaną przedstawione radnym jak również mieszkańcom, 

jak tylko wszystko zostanie ustalone. 

Radny Adrian Wójtowicz poruszył na prośbę kierownika SP ZOZ w Przyłęku temat adaptacji garażu 

w budynku Ośrodka Zdrowia w Przyłęku przez wspomniany ośrodek od 01.2024 r. Obecnie garaż ten 

wynajmowany jest przez właściciela apteki. 

Radni poddali dyskusji powyższą sprawę. 

Wójt Gminy – Eugeniusz Wolszczak poinformował, iż od dnia 21.11.2023 r. na terenie Gminy Przyłęk 

rozpoczęto wymianę opraw sodowych oświetlenia ulicznego na oprawy LED (przy wszystkich drogach 

gminnych). Prace będą sukcesywnie na terenie całej gminy zarówno w dzień jak również po zmroku  i potrwają 

przez ponad 2 tygodnie. Łącznie wymienionych zostanie 400 opraw. 

Następnie poprosił o zachowanie przez mieszkańców ostrożności na drogach, zwłaszcza podczas czasowego 

wyłączenia oświetlenia ulicznego na poszczególnych odcinkach dróg. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Oświatowej – Adrian Wójtowicz przeszedł do następnego punktu 

wnioski i opinie z posiedzenia. 
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Radni pozytywnie opiniują przedstawione projekty uchwał. 

Ad. 12. 

W związku z wyczerpaniem dziennego porządku obrad Przewodniczący Komisji Gospodarczo - Oświatowej 

– Adrian Wójtowicz zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała :                                                                           Obradom przewodniczył: 

  

/-/ Magda Kuś       /-/ Adrian Wójtowicz    

      Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Oświatowej 

      

 

 

        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


